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Protokoll 7/2022 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 21 september 2022 kl. 14:00-15:30, 

Telefonplan 30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

 

Ersättare  Sune Pettersson (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Irene Svensson, (SPF) 

Kerstin Ström, (SPF) 

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef – via länk 

Annelie Johansson Sekreterare 

Madeleine Peatt Verksamhetsutvecklare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Torbjörn Sundsgård(SPF) 

 

Datum för justering  2022-09-23 

Paragraf   §§1-6 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordföranden öppnade mötet och dagordningen godkändes med 

tillägg för två frågor under övrigt. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF  

Kerstin Andersson SKPF 

Ersättare: 

Sune Pettersson (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Katrin Wicén (OPOL) (PRO) 

Kerstin Ström OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Torbjörn Sundsgård SPF valdes att 

justera dagens protokoll. Justering av protokollet sker 23 september 

via mejl. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 Protokoll 

Sida 3 (7)  

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Smittläget 

Inga nya restriktioner utan det är som tidigare med säkra 

besök inom särskilda boenden, vi fortsätter att arbeta efter 

de basala hygienrutinerna. Uppmaning till att vaccinera sig 

samt stanna hemma vid sjukdom. 

 Servicehus 

Det finns totalt 23 tomma platser av 179 lägenheter på 

servicehusen idag.  

 Verksamhetsplan 

Förslag till pensionärsrådet att ta fram frågor som rådet vill 

lyfta inför arbetet med VP. Frågorna ska vara klara till nästa 

sammanträde i oktober för att sedan under novembers 

sammanträde bjuda in berörda tjänstemän för att diskutera 

frågorna. 

 Trygghetsvandring 

Förvaltningen kommer genomföra två trygghetsvandringar, 

en i Liljeholmen och en i Västertorp. Förvaltningen 

genomför även en trygghetsinventering, inventeringslista är 

utlämnad till pensionärsrådet och i fylld lista tas med till 

nästa pensionärsråd. 

 Liljeholmshuset 

Liljeholmshuset är tillgänglighetsanpassad och ska 

användas framöver för ungdomsmottagning på vardagar 

dagtid samt för fritidsverksamhet för unga under 

eftermiddagar, kvällar och helger. Det finns inte utrymme 

för andra verksamheter/föreningar att nyttja lokalerna i 

dagsläget. 

 Utegym 

Nya utegym vid Fruängen, Elektraparken och Krausparken. 

Utegymmet i Krausparken är byggd med fokus på 

målgruppen äldre. Diskussion om upprustning av 

utegymmet i Solberga finns och då anpassad för äldre. 

Ambitionen är att få gymmen anpassade så att de kan 

användas av en bred målgrupp vid nyanläggning 

 Samverkan med rådet i ärenden till nämnd 

Förvaltningen har påbörjat ett arbete med att se över rutinen 

inom förvaltningen gällande hur vi kommunicerar ärenden 

med våra råd. 
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§ 4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 25 augusti 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 23 augusti 2022 

Pensionärsrådet lämnar följande synpunkt på övriga frågor 

5.a Möjlighet till digital lokalbokning för pensionärsföreningar på 

idrottsförvaltningens lokaler? 

I svaret på frågan så är rekommendationerna att vända sig direkt 

till de lokala skolorna/aktivitetscentrumen. Har inte gjort så 

tidigare och hur får föreningarna vetskapen om detta? 

Rådet för funktionshinderfrågor 17 augusti maj 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 17 augusti 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 5 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

7 Socialtjänstens ledningssystem för systematiskt 
kvalitetsarbete 

Rådet ställer sig positiv till arbetet. 

8 Stadsodling och hur Aspuddsparken kan nyttjas till rörelse 
och rekreation 

Rådet ställer sig positiv och tycker att det är en god idé och att det 

förverkligas. 

10 Funktionshinderrådens arbetssätt och organisation 

Rådet tycker att det är bra med en revidering av arbetssätt och 

organisation. Det har inte fungerat bra som det varit. 
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11 Riktlinjer om våld i nära relationer, hedersrelaterat våld 
och förtryck, prostitution, människohandel för sexuella 
ändamål och sexuellt våld 

Rådet lyfter fram att riktlinjerna inte nämner något om äldre. 

Viktigt att inte glömma bort att även äldre utsätts och att våldet inte 

upphör vid 65 år. 

13 Samlad bedömning av verksamhetens kvalitet – Älvsjö 
servicehus 

Skall vara säker vård/omsorg med god kvalitet men önskvärt att det 

finns fler utbildade personer i verksamheten och att äldre får bli 

mer delaktiga för att kunna få en meningsfylld tillvaro på 

servicehuset. 

14 Samlad bedömning av verksamhetens kvalitet – 
Trekantens servicehus 

Skall vara säker vård/omsorg med god kvalitet men önskvärt att det 

finns fler utbildade personer i verksamheten och att äldre får bli 

mer delaktiga för att kunna få en meningsfylld tillvaro på 

servicehuset. 

§ 6 
Övriga frågor 

1. Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare informerar och visar 

en presentation om äldreomsorgens olika kvalitetsmätningar 

och metoder. 

2. Utegym i stadsdelen, anpassningar för äldre 

Svar under § 3 - Utegym. 

3. Fritidsverksamhet för barn och unga 

Svar under § 3 - Liljeholmshuset. 

4. Ökad kvalitet i vård och omsorg för äldre personer 

Pensionärsrådet inkommer med följande synpunkter gällande 

remissen på nya äldreomsorgslagen. 

Biståndsbedömningen ska utgå ifrån goda levnadsförhållanden 

Utredningsuppdraget borde inte ha begränsats av målparagrafen i nuvarande 

socialtjänstlag, där äldre endast tillförsäkras en ”skälig levnadsnivå”. Det är 

möjligen en rimlig målsättning för tillfälliga insatser, men inte tillräcklig för 

mottagande av äldreomsorg där stödet ofta är varaktigt och pågår livet ut. 

Ambitionsnivån i äldreomsorgen behöver höjas. 

Utredningens förslag är en bra grund för en ambitionshöjning, eftersom den 

tydligt lyfter individuella behov som grund för bistånd. Vår uppfattning är 

att med goda levnadsförhållanden, uttryckt i lag, hade det varit enklare att 

biståndsbedöma insatserna och äldre hade fått större möjligheter till ett gott 

liv i äldreomsorgen. 

Verksamheten ska utgå från vetenskap och beprövad erfarenhet 
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För den enskilde äldre ska sociala och medicinska bedömningar bilda en 

fungerande enhet. Därför borde äldreomsorgen, i likhet med hälso- och 

sjukvården, bedrivas i överrensstämmelse med vetenskap och beprövad 

erfarenhet. En ny bestämmelse med denna innebörd skulle medföra stora 

vinster för äldreomsorgens kvalitet och därmed för de äldre som är beroende 

av dess insatser. 

Den medicinska kompetensen behöver förstärkas 

Läkemedelsbiverkningar – Åtta procent av sjukhusinläggningar av 

personer över 65 år orsakas av läkemedelsbiverkningar, enligt 

Socialstyrelsen. Idag sker det 20000–25000 akuta inläggningar av personer 

över 65 år för läkemedelsbiverkningar som faktiskt är möjliga att förebygga. 

60 % av dessa biverkningar är möjliga att förebygga. 

Socialstyrelsen har länge påvisat att många äldre felbehandlas och att det 

finns brister i läkemedelsanvändningen bland dem. Det skrivs ut för höga 

doser och olämpliga läkemedel vilket gör att biverkningar är vanligt. 

Undernäring- Runt 15000 gamla i äldrevården leder av så svår näringsbrist 

att de riskerar att då av svält och sjukdomar kopplade till näringsbrist, enligt 

Yngve Gustafsson, professor i geriatrik vid Umeå Universitet. Näringsbrist 

försämrar immunförsvaret och ökar risken för infektioner. Fallolyckorna blir 

fler. Det allvarligaste ändå att många äldre kan bli deprimerade med denna 

näringsbrist och på sikt kan de bidra till förstärkning av demens. 

 

5. Lokaler 

PRO Hägersten överlämnar en skrivelse, gällande synpunkter 

på Detaljplan för del av fastigheten Aspudden 2:1, dnr 2015–

17932. Biläggs protokollet. 

 

 Nomineringar till pensionärsrådet 

På mötet beslutades det att inkomma med nomineringar för 

2023 i november så att val till pensionärsrådet kan beslutas 

på nämndens sammanträde i december.  

 

 Ipad 

Pensionärsrådet lyfter frågan om möjligheten till att alla i 

pensionärsrådet kan få Ipads? Idag är det 3 ledamot som har 

Ipads sedan tidigare, dock fungerar de inte alltid.  

 

 Inspel till verksamhetsplan 

Pensionärsrådet är positiv till förslaget att arbeta fram 

frågor för inspel på verksamhetsplanen. Pensionärsrådet 

avsätter extra tid vid kommande förmöte för att 

sammanställa sina viktigaste frågor. 

 

 Pensionärsrådet önskar att få besök av MAS vid tillfälle för 

en presentation av uppdraget samt även besök av ansvarig 
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för stadsdelens utemiljö för att diskutera tillgänglighet och 

vad som kan göras för äldre i stadsdelens olika parker. 

 

 


